
DVANÁSTA NEDEĽA CEZ ROK A 
 

     Keď sa dnes zúčastníte na svätej omši, tak sa pozorne započúvajte do posledných 

viet evanjelia, kde nás Pán Ježiš vyzýva k tomu, aby sme ho vyznali pred ľuďmi, aby 

nás aj on mohol vyznať pred nebeským Otcom.  

     Prečo nás k tomu vyzýva? Z toho dôvodu, lebo mu veľmi záleží, aby sa jeho viera 

šírila. Aby sa vo svete šírilo poznanie Pána Boha, a to cez takých veriacich, ktorí vlastnia 

poznanie Pána Boha a svojou vierou svedčia pred inými. Aby sa takto ich svedectvom 

šírila viera. 

     Ako to máme robiť? Z minulosti máme my kňazi skúsenosti, že keď sme chceli 

najmä mladých ľudí viesť k viere, tak sme študovali všetky možné dôkazy aj argumenty, 

ako ich ubezpečiť, že sú na správnej ceste k viere. Naučili sme sa mnohé výroky 

moderných veriacich vedcov alebo spisovateľov, spevákov, hudobníkov, športovcov, 

ktorí sa verejne hlásili k viere. Tie sme používali v homíliách alebo v katechézach. No 

úspech nebol ktovie aký, čomu sme sa my kňazi čudovali. Pán Ježiš neprisľúbil úspech 

takémuto svedectvu. Svedčiť o viere je čosi ťažšie, ako rozprávať alebo rečniť. On 

nepovedal: „Podľa toho bude svet poznať, že ste moji veriaci, keď budete učene 

argumentovať a dokazovať jestvovanie Boha.“ On to povedal celkom inak: „Podľa toho 

bude svet poznať, že ste moji učeníci, keď sa budete navzájom milovať.“ Najúčinnejšie 

svedectvo viery v Boha nie je v rečiach ani v argumentoch, ale vo vzťahu. Vzťah 

k ľuďom je to najúčinnejšie svedectvo, ktoré získa ľudí pre vieru v Boha. Najlepším 

príkladom nám sú prví kresťania, ako o nich čítame v Skutkoch apoštolských, že: „Boli 

jedno srdce a jedna duša.“ (viď Sk, 4, 32-35). Z histórie poznáme, že vo vtedajšom 

„Babylone“, teda v Ríme, prví kresťania tak oslovovali pohanov, že títo obdivovali ich 

život lásky a pridávali sa k nim. Takýmto svedectvom vyznania viery rástla Cirkev 

v nemravnom Ríme. Nie rečami, nie násilím, ale láskavým vzťahom. Takýmto 

láskavým vzťahom najlepšie vyznávame Krista pred ľuďmi. Pán Ježiš to najlepšie 

dokázal tak, že sa skláňal k hriešnikom, jedol s nimi, odpúšťal im bez výčitiek, bez 

hnevu a povedzme to modernou rečou – nezapisoval to do trestného registra. Takéto 

svedectvo vyznania viery načerpáme v modlitbe, vo svätej omši a svätom prijímaní. 

Skúsme a presvedčme sa! 

     Milí priatelia. Nech vás v tomto odhodlaní posilní prísľub dnešného evanjelia, 

v ktorom Pán Ježiš sľubuje, že keď ho vyznáme pred ľuďmi, tak nás on vyzná pred 

nebeským Otcom. 
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 


